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P r o t o k ó ł   Nr XXXII/2022 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 28 lutego 2022r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) mjr Krzysztof Nowicki – Szef Wydziału Rekrutacji WKU Kielce 

2) Anna Sławińska – specjalista Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji   

    w Skarżysku-Kam. 

3) Dzielnicowi: Emil Sadza i Marcin Jedynak 

4) Karolina Krakowiak wraz z synem Olafem Nowakiem – sportowcem z gminy Bliżyn 

5) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

6) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

7) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

8) Joanna Dudek – obsługa prawna 

9) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

10) Anna Kowalik – obsługa Rady 

11) Monika Łukomska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

12) Beata Żak - Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

      w Bliżynie 

13) Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

14) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

15) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XXIX, XXX i XXXI sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatnich sesjach. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie 

    gminy za 2021 rok: 

    a) wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Skarżysku-Kam., 

    b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

7. Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

     Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021: 

     a) wystąpienie Przewodniczącej Gm. Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

    Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2021: 

     a) wystąpienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie, 

     b) stanowisko Komisji Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

    awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Bliżyn za 2021 rok. 
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10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

      a) udzielenia pomocy finansowej, 

      b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnego przygotowania  

           i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na zakup energii 

           elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej, 

      c) zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji stałych na 2022 rok, 

      d) wprowadzenia zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2022- 

          2035, 

      e) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

11. Rozpatrzenie skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn – podjęcie uchwały w tej sprawie. 

12. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Trzydziestą drugą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Poinformował dalej, że ze względu na obowiązujący stan zagrożenia epidemicznego w kraju 

dzisiejsza sesja została przygotowana z zachowaniem wszystkich środków ostrożności.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 12 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego Wójt 

Gminy pismem z dnia 18 lutego 2022r. wniósł o wprowadzenie dwóch projektów uchwał: 

1) w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 

2022-2035, 

2) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekty tych uchwał rozpatrzyć w punkcie 10 lit. d) 

i lit.e). 

Ponadto Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn dlatego Przewodniczący Rady wniósł  

o uzupełnienie punktu 11 o podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Do porządku obrad sesji nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad 

projektów uchwał zgłoszonych przez Wójta: 

1) Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 w punkcie 10  

lit. d) głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku 

z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

2) Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok w punkcie 10 lit. e) głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty 

przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem jego wniosku: 
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Za uzupełnieniem punktu 11. Rozpatrzenie skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn o podjęcie 

uchwały w tej sprawie głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji łącznie 

z przyjętymi wnioskami. 

Za przyjęciem porządku obrad XXXII sesji Rady Gminy łącznie z przyjętymi wnioskami 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym porządek obrad XXXII sesji Rady Gminy łącznie z przyjętymi wnioskami został 

przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołów z obrad XXIX, XXX i XXXI sesji Rady 

Przewodniczący Rady wniósł o ich przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXIX sesji Rady, która odbyła się w dniu 21 grudnia 2021r. 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXIX sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXX sesji Rady, która odbyła się w dniu 29 grudnia 2021r. 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXX sesji został przyjęty przez Radę. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XXXI sesji Rady, która odbyła się w dniu 25 stycznia 2022r. 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XXXI sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informacje o realizacji uchwał podjętych na 

ostatnich sesjach (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości:  

W tym punkcie porządku obrad władze samorządowe gminy uhonorowały nagrodą za wybitne 

osiągnięcia sportowe Olafa Nowaka – bramkarza Korony Kielce życząc mu dalszych sukcesów. 

Olaf ma 13 lat, jest mieszkańcem Bliżyna, jego pasją jest piłka nożna.  

Krzysztof Nowicki – przedstawiciel WKU Kielce przedstawił wszystkie formy ochotnicze, 

którymi na dzień dzisiejszy dysponuje Ministerstwo Obrony Narodowej. Rozpoczął od 

możliwości studiowania, rozwijania wiedzy i umiejętności by w przyszłości zostać żołnierzem 

zawodowym. W kraju jest 5 akademii: Wojskowa Akademia Techniczna w Warszawie, Morska 

w Gdyni, Lotnicza w Dęblinie, Lądowa we Wrocławiu i Medyczna w Łodzi. Podchorążemu 

akademia zobowiązana jest płacić do 1.500zł miesięcznie żołdu a na piątym roku studiów około 

3.000zł. Wojsko zapewnia studentowi utrzymanie: akademik, wyżywienie, umundurowanie 

zimowe i letnie. Po skończeniu akademii zapewniona jest praca. Otrzyma około 5.200zł 

wynagrodzenia oraz środki na zagospodarowanie. Młody oficer może dalej się dokształcać na 

studiach podyplomowych, kursach językowych a także na innych uczelniach wyższych na 

kierunkach potrzebnych w MON-ie. Jeżeli ktoś nie chce studiować a szybko chce się 

usamodzielnić są jeszcze szkoły podoficerskie, które trwają od 3 do 11 miesięcy  

w zależności od specjalności. Na dzień dzisiejszy kadet otrzymuje wypłatę-żołd nie mniejszą 

niż 1.200zł miesięcznie, również utrzymanie, zakwaterowanie, wyżywienie, umundurowanie  

i pracę po skończeniu szkoły podoficerskiej. Wtedy taki kapral otrzymuje około 4.500zł pensji. 

Ponadto wszyscy żołnierze zawodowi otrzymują trzynastą pensję, mundurówkę. Podoficerom 

po skończeniu szkoły przysługują te same możliwości co podporucznikowi a więc: mieszkanie, 

dodatek do mieszkania, trzynasta pensja i mundurówka. Można również zostać żołnierzem 

szeregowym po skończeniu służby przygotowawczej, która trwa 27 dni plus jeden dzień na 

przysięgę. Po 28 dniach takiej służby osoba otrzymuje 4.700zł. Pensja żołnierza szeregowego 
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to nie mniej niż 4.100zł na rękę. Można również wstąpić do Wojsk Obrony Terytorialnej, które 

umilitarniają nam społeczeństwo, są służbą ochotniczą. Wojska te są kierowane do klęsk 

żywiołowych, problemów na granicach. Nikt nie może zostać wysłany do takich zadań jeżeli 

nie wyrazi zgody tak samo jak misje zagraniczne, też są tylko dla chętnych. Każdy szeregowiec, 

który chce przystąpić do WOT-u musi odbyć 16 dni szkoleniowych, mogą być one realizowane 

weekendowo. Za te szkolenia również należą się pieniądze. Żołnierz za gotowość przyjścia do 

służby, za jedną sobotę i niedzielę w miesiącu otrzymuje 650zł. Apelował o przekazanie  

i rozpowszechnianie wszystkich tych informacji wśród młodzieży, także informacji udziela 

WKU Kielce, ul. Wesoła 29 w środy od godz. 8 do 18- tej. Na stronie internetowej WKU 

również można te informacje znaleźć łącznie z portalem rekrutacyjnym. 

Grzegorz Wróbel zapytał o wiek przyjmowania do służby, przywrócenie obowiązkowej 

zasadniczej służby wojskowej oraz ilość zawodowych żołnierzy.  

Krzysztof Nowicki wyjaśnił, że wiek o który pyta radny to 53 lata. Obecnie nie ma 

obowiązkowej zasadniczej służby wojskowej, odbywa się to zupełnie na innych zasadach. 

Chętni traktowani są jako żołnierze służby zasadniczej, szkolą się, przygotowują i otrzymują 

pensję około 4tys.zł. Szacuje się, że zawodowych żołnierzy jest około 115 tysięcy. 

Jacek Krzepkowski zapytał o korpus chorążych w wojsku. 

Krzysztof Nowicki wyjaśnił, że po skończonym magisterium można iść do rocznego studium 

oficerskiego. 

Ad. 5 

Interpelacje w formie pisemnej i ustnej złożyli radni: 

Krzysztof Jurek 

1) Proszę o realizację inwestycji z funduszu sołeckiego, elementów siłowni plenerowej  

w ustalonej lokalizacji. 

2) Proszę o naprawę istniejącej już siłowni plenerowej nad zalewem, gdzie wystąpiły usterki  

w przynajmniej dwóch urządzeniach. 

3) Proszę o zabezpieczenie terenu zielonego przed dewastacją przez zawracające samochody  

w okolicy promenady na końcu ul. Słonecznej. 

4) Na wniosek zaniepokojonych mieszkańców, zwracam się z prośbą o interwencję dotyczącą 

błąkających się psów. Ustalenie jeśli jest to możliwe właścicieli i dopilnowanie ich właściwego 

zabezpieczenia przed ucieczkami z posesji. 

Sławomir Młodawski 

1) Zwracam się z prośbą do Wójta o przekazanie do Starostwa Powiatowego w Skarżysku-

Kamiennej do Zarządu Dróg Powiatowych o naprawę chodnika przy ul. Szydłowieckiej  

w okolicach przejazdu kolejowego i po prawej stronie ulicy idąc w kierunku Ubyszowa. 

Obecnie stan nawierzchni chodnika jest nierówny i wymaga korekty polegającej na 

wyrównaniu podbudowy i ponownym ułożeniu kostki. Proszą za moim pośrednictwem 

mieszkańcy korzystający z tego ciągu pieszego. 

2) Zwracam się do Pana Wójta z prośbą o spowodowanie umieszczenia na przystankach busów 

rozkładów jazdy nowo uruchomionych kursów przez przewoźników. Wiemy, że Gmina 

dopłaca do tych kursów, a podejście przewoźników do pasażerów jest mówiąc krótko 

lekceważące. Jak potencjalny pasażer chcący z nich skorzystać, przychodząc na przystanek nie 

widzi rozkładu jazdy. Relacje tych 6 kursów były umieszczone na stronie internetowej Gminy 

dnia 02.02.2022r. ale przecież nie wszyscy mieszkańcy posiadają internet a szczególnie osoby 

starsze nie potrafią z niego korzystać. 

Aneta Smulczyńska 

Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019r. 

poz.506) kieruję za pośrednictwem Pana Wójta do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-

Kamiennej – interpelację w sprawie zamontowania nowego ulicznego lustra drogowego przy 

drodze powiatowej Nr 0446T w miejscowości Odrowążek, w pobliżu sklepu spożywczego 
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(niebezpieczny zakręt drogi). W wyniku czynników atmosferycznych, dotychczasowe lustro 

uległo stłuczeniu. Brak lustra w powyższej lokalizacji wpływa na ograniczoną widoczność 

ruchu oraz stwarza zagrożenie dla pieszych i pojazdów. Mając na uwadze powyższe proszę  

o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji oraz nadanie biegu sprawie. 

Józef Dąbrowski 

Radny wspólnie z sołtys sołectwa Sorbin zwracają się z prośbą do Zarządu Dróg Powiatowych 

o poprawienie infrastruktury drogowej na drodze powiatowej nr 0446T Bliżyn-Sorbin-

Odrowążek w miejscowości Sorbin. Nawierzchnia drogi po sezonie zimowym wygląda bardzo 

źle, powstało wiele dziur i nierówności co może spowodować niebezpieczeństwo dla osób 

korzystających z tej drogi. Mieszkańcy proszą o możliwie jak najszybszą poprawę tej 

nawierzchni ze względu na większy ruch. W imieniu mieszkańców prosimy również  

o wyczyszczenie rowów przy drodze powiatowej w naszej miejscowości. Dwa lata temu 

również zwracaliśmy się do Zarządu w tej sprawie i nadal czekamy na rozwój sytuacji. Prosimy 

Zarząd Dróg Powiatowych o jak najszybsze i pozytywne rozpatrzenie naszej prośby. 

Monika Gruszczyńska 

Zwracam się z prośbą o dokonanie przeglądów technicznych dróg w sołectwie Mroczków  

i o dokonanie niezbędnych remontów cząstkowych. W przypadku dróg gminnych  

w najgorszym stanie technicznym są drogi: 

- droga prowadząca na cmentarz parafialny (odcinek od sklepu do cmentarza), 

- droga przebiegająca wzdłuż kościoła, 

- droga gruntowa stanowiąca objazd z cmentarza parafialnego. 

W przypadku dróg powiatowych w najgorszym stanie technicznym jest droga Mroczków –

Rędocin na odcinkach: od przejazdu kolejowego do skrzyżowania z drogą krajową, w okolicach 

posesji nr 92. W związku z koniecznością dokonania remontów cząstkowych także na drodze 

powiatowej, zwracam się z prośbą o przekazanie interpelacji do Starostwa Powiatowego. 

Dokonanie w/w remontów cząstkowych ma na celu poprawę bezpieczeństwa osób w ruchu 

pieszym i kołowym. 

Radosław Bułka 

1) Zwracam się z interpelacją w sprawie oczyszczenia rowu odprowadzającego wodę 

znajdującego się przy posesji nr 23 w miejscowości Ubyszów. 

2) Zwracam się również o uzupełnienie drogi tłuczniem na odcinku 80 do 100 metrów przy 

posesji nr 23 w Ubyszowie. 

3) Zwracam się za pośrednictwem Wójta Gminy Bliżyn do Zarządu Dróg Powiatowych  

o naprawę dziur w drodze powiatowej powstałych po okresie zimy, w szczególności chodzi  

o szkody powstałe w zakręcie drogi przy byłej szkole podstawowej oraz posesji nr 90  

w Ubyszowie. 

Jacek Krzepkowski 

W dniu 25 stycznia 2021r. wystąpiłem z pismem do Pana Wójta o podjęcie działań mających 

na celu ustalenie właściciela budynku mieszkalnego położonego w miejscowości Płaczków na 

działce nr ewidencyjny 137 obręb ewidencyjny Płaczków gm. Bliżyn, oraz zobligowanie 

właściciela do właściwego zabezpieczenia terenu oraz obiektu lub dokonanie jego rozbiórki  

z uwagi na zły stan techniczny. Urząd Gminy Bliżyn w dniu 28 stycznia 2021r. przekazał moje 

pismo do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Skarżysku-Kamiennej. W wyniku 

przeprowadzonego postępowania administracyjnego Powiatowy Inspektor Nadzoru 

Budowlanego w Skarżysku-Kamiennej w dniu 8 grudnia 2021r. na podstawie art.67 ust.1, 

art.81 ust.1 pkt 2, art.83 ustawy z dnia 7 lipca 1994r. – Prawo budowlane, § 6 i 7 ust.1 

Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 30.08.2004r. w sprawie warunków i trybu 

postępowania w sprawie rozbiórek nieużytkowanych lub niewykończonych obiektów 

budowlanych oraz przepisów Ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego wydał 

„Decyzję” w której nakazuje właścicielowi rozbiórkę budynku mieszkalnego oraz 
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uporządkowanie terenu wskazując w decyzji termin prac do dnia 30 czerwca 2022 roku. Mając 

na uwadze wydaną decyzję zwracam się do Pana Wójta o monitorowanie ze strony Urzędu 

Gminy Bliżyn realizacji postanowień zawartych w przedmiotowym piśmie, a w przypadku nie 

zrealizowania nakazu rozbiórki w terminie zawartym w „Decyzji” podjęcie stosownych 

kroków celem wymuszenia na właścicielu zawartych w piśmie zaleceń. Ponadto proszę  

o wystąpienie do Zakładu Energetycznego w Skarżysku-Kamiennej o odcięcie źródła energii 

elektrycznej do wskazanego budynku. Od słupa energetycznego nr 2/1 dochodzą przewody 

energetyczne, które prawdopodobnie są pod napięciem. Zawalenie się dachu spowoduje 

zerwanie przewodów energetycznych, a tym samym stworzy realne zagrożenie pożarowe oraz 

porażeniem postronnych osób prądem. 

W związku z ostatnimi wichurami Przewodniczący Rady prosił o naprawę pochylonych 

znaków drogowych przy drodze w Płaczkowie-Piechotnym. 

Ad. 6 

Informację o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie 

gminy za 2021 rok przedstawiła Anna Sławińska z Komendy Powiatowej Policji w Skarżysku-

Kamienna (informacja w załączeniu). Priorytety Komendanta Głównego Policji na lata 2021-

2023 w ramach których skarżyska policja podejmowała działania to: optymalizacja działań 

policji w zakresie zwalczania kluczowych rodzajów przestępczości, w tym 

cyberprzestępczości, zwiększenie skuteczności policji poprzez wdrażanie nowoczesnych 

rozwiązań technologicznych, podniesienie efektywności działań policji w celu realizacji 

oczekiwań społecznych oraz zapewnienie optymalnych warunków pełnienia służby w pracy. 

Na terenie gminy Bliżyn służbę stałą pełnią dzielnicowi: Emil Sadza i Marcin Jedynak. W roku 

2021 funkcjonariusze Komendy Powiatowej Policji w Skarżysku-Kam. pełnili 9824 służby 

zewnętrzne, gdzie 855 z nich przypada na dzielnicowych pozamiejskich. Na ogół 13.206 

interwencji policyjnych w powiecie skarżyskim, 921 przypada na terenie gminy Bliżyn. 

Ponadto prowadzono 2.963 postępowania w sprawie o wykroczenia, z czego 108 przypada na 

Gminę Bliżyn. W zakresie bezpieczeństwa w ruchu drogowym na ogólną liczbę 866 zdarzeń 

drogowych w powiecie skarżyskim, 47 z nich popełniono na terenie gminy Bliżyn. Na  

38 wypadków drogowych w powiecie skarżyskim, 3 miały miejsce w gminie Bliżyn. Nie 

odnotowano w roku 2021 osób rannych ani ofiar śmiertelnych w zdarzeniach na terenie gminy. 

Wydział Kryminalny Komendy Powiatowej Policji w Skarżysku-Kamiennej w roku 2021 

wszczął 82 postępowania karne dotyczące czynów zabronionych popełnionych na terenie 

gminy Bliżyn, z czego 15 spraw dotyczyło nietrzeźwych kierujących, 24 sprawy miało związek 

z nie alimentacją oraz 21 spraw to czynności związane z osobami poszukiwanymi. Gmina 

Bliżyn w roku 2021 wsparła Komendę Powiatową Policji w Skarżysku-Kam. kwotą 3.360zł  

z przeznaczeniem na służby ponadnormatywne oraz zakupem materiałów profilaktycznych na 

kwotę 1.180,80zł. W roku 2021 policja pełniła dużo służb związanych ze stanem epidemii. Od 

2016r. działa w internecie platforma „Krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa” gdzie można 

anonimowo zgłaszać bolączki z terenu gminy. Policja takie zgłoszenie otrzymuje a następnie 

je weryfikuje.  

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja przyjmuje do wiadomości przedstawioną 

informację przez Komendę Powiatową Policji w Skarżysku-Kam. o stanie bezpieczeństwa, 

przestępczości, ładu i porządku publicznego na terenie gminy za 2021 rok (4 głosy za). 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski zwrócił uwagę na brak wypadków drogowych na terenie gminy co jest 

pozytywnym zjawiskiem. Zdaniem radnego dużo patroli i kontroli policyjnych ma wpływ na 

bezpieczeństwo na drogach za co należą się podziękowania. 

Wójt również pozytywnie ocenił pracę policji, która jest widoczna na terenie gminy, dziękując 

jednocześnie komendantowi i naszym dzielnicowym za służbę i dobrą współpracę. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o stanie bezpieczeństwa, przestępczości, ładu i porządku publicznego 

na terenie gminy za 2021 rok głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 7 

Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok przedstawiła Beata Żak – 

Przewodnicząca Gminnej Komisji (informacja w załączeniu). Gminny Program Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii realizowany 

jest ze środków finansowych pochodzących z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż  

i podawanie napojów alkoholowych. W roku 2021 Wójt wydał 9 zezwoleń na sprzedaż  

i podawanie napojów alkoholowych dla 4 podmiotów. W 2020r. takich zezwoleń było 

wydanych – 19. Różnica wynika z tego, że zezwolenia wydawane są na 2 lata. Na dzień  

31 grudnia 2021r. w Gminie Bliżyn obowiązywało 47 zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych. W roku 2021 w budżecie gminy z tytułu korzystania z zezwoleń na sprzedaż 

alkoholu uwzględniona była kwota 126.253,88zł oraz kwota 12.187,90zł za sprzedaż tzw. 

„małpek”. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych pracuje w trzech 

zespołach: motywacyjno-interweniujący, kontroli rynku oraz ds. profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, narkomanii oraz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Od 2022 

roku ustawodawca powierzył gminnej komisji dodatkowe działania w zakresie uzależnień 

behawioralnych czyli uzależnienie od zachowań np. od internetu, gier, zakupów. Dlatego o te 

zadania musi zostać uzupełniony program i podjęta uchwała. Koszty działalności Komisji  

w 2021 roku wyniosły 19.212,84zł. W roku 2021 nie zorganizowano wyjazdu na kolonie, 

planuje się natomiast zrealizować to zadanie w roku bieżącym. Na realizację programów 

profilaktycznych zaplanowano 25.000zł, z którego skorzystały: Parafia Rzymsko-Katolicka  

w Odrowążku, Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Nad Kuźniczką w Sorbinie, Stowarzyszenie 

„Jastrzębia od Świnią Górą” w Jastrzębi, Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Bliżynie.  

We wrześniu 2021 roku ze środków GKRPA sfinansowane zostało przeprowadzenie programu 

profilaktyki zintegrowanej „Archipelag Skarbów” rekomendowanego przez PARPA. 

Programem zostali objęci uczniowie szkół podstawowych z terenu Gminy Bliżyn, ich rodzice 

i nauczyciele. Na terenie gminy działa Punkt Konsultacyjny zatrudniający specjalistów: 

psychologa, terapeutę uzależnień i pedagoga, którzy pełnią systematyczne dyżury. W roku 2021 

Gmina Bliżyn realizując program wydała kwotę 67.284,64zł. Ze względu na szczególną 

sytuację epidemiczną w kraju część działań nie zostało przeprowadzonych w związku z czym 

powstałe oszczędności zostaną uwzględnione w budżecie programu na 2022 rok. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021 i uważa, że w dalszym ciągu należy prowadzić 

profilaktyczną działalność informacyjną, edukacyjną w zakresie przeciwdziałania 

uzależnieniom i patologiom społecznym i docenia zaangażowanie stowarzyszeń i parafii we 

współpracę z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych odnośnie realizacji 

zadań publicznych gminy dotyczących działań profilaktycznych. Komisja pozytywnie ocenia 

realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021  (4 głosy za). 

Dyskusja 

Nawiązując do wystąpienia Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w zakresie uzupełnienia programu o uzależnienia behawioralne Monika 

Gruszczyńska zapytała, czy ewentualnie można dostosować program tak, aby można było 

pozyskiwać pieniądze na programy dla dzieci, które pomogą im wyjść z tych uzależnień czyli 
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np. zbyt dużo czasu spędzonego przed komputerem bądź na zatrudnienie psychologa  

w szkołach.  

Beata Żak wyjaśniła, że zatrudnienie psychologa w szkole jest zadaniem oświaty. 

Przystępujący do konkursów powinni zawrzeć w ofercie sposób, formy spędzania czasu 

wolnego przez dzieci.  

Monika Gruszczyńska dodała, że nie chciałaby wchodzić w kompetencje szkół tylko chodziło 

jej o pomoc dzieciom w ramach tego programu i czy ewentualnie szkoły mogą w nim 

uczestniczyć. 

Beata Żak wyjaśniła, że szkoły nie są wymienione w ustawie o wolontariacie. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok głosowało  

12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym 

informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Informację z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2021 rok przedstawiła Monika Łukomska – 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie (informacja w załączeniu). 

Zadania zawarte w programie oraz w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie realizuje 

Zespół Interdyscyplinarny. W roku 2021 odbyły się 24 posiedzenia tego Zespołu (w tym  

12 spotkań w sprawie wpływu Niebieskich Kart oraz 12 spotkań raz w miesiącu według 

haromonogramu). Zostało wypełnionych 12 Niebieskich Kart przez jednostkę policji. Działa 

również Punkt Konsultacyjny dla Osób Uzależnionych i Współuzależnionych oraz Ofiar 

Przemocy w którym można uzyskać pomoc specjalistów: psychologa, terapeuty ds. uzależnień 

oraz pedagoga. W 2021 roku udzielono 30 porad dla 2 rodzin. Działalność profilaktyczną 

i edukacyjną prowadzono poprzez rozpowszechnianie ulotek i broszur dotyczących zjawiska 

przemocy. Pracownicy socjalni i dzielnicowi podczas pracy w terenie szczególną uwagę 

zwracali na problem przemocy domowej. W roku 2021 na bieżąco była prowadzona edukacja 

środowiska lokalnego, udzielano wsparcia oraz porad, przyjmowano zgłoszenia o zaistnieniu 

zjawiska przemocy. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych przedstawiła Dorota 

Cukrowska – Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała analizy informacji z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy  

w Rodzinie za rok 2021 i stwierdza, że jego realizacja przebiegała zgodnie z ustaleniami 

zawartymi w programie. Komisja dostrzega zaangażowanie pracowników w rozwiązywanie 

problemów związanych ze zjawiskami przemocy i udzielanie wsparcia osobom dotkniętym 

przemocą. Komisja przyjęła bez uwag informację z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2021 

(4 głosy za). 

Dyskusja 

Krzysztof Jurek zapytał, w jakiej formie osoby zainteresowane mogą zgłaszać problem 

związany z przemocą domową czy alkoholizmem.  

Monika Łukomska wyjaśniła, że wszystkie zgłoszenia są rozpatrywane, mogą być zgłoszone 

osobiście, telefonicznie, mailowo, anonimowo, poprzez wrzucenie do skrzynki. Zawsze 

zgłoszone zjawisko przemocy jest monitorowane przez okres co najmniej 6 miesięcy. 

Powyższą wypowiedź uzupełniła Beata Żak informując, że skierowanie wniosku do sądu  

o przymusowe leczenie bez wskazania świadków nie przyniesie oczekiwanych efektów. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2021 rok głosowało 12 radnych, 
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głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Ad. 9 

Przechodząc do punktu 9 porządku obrad to jest sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez gminę Bliżyn za rok 2021, które otrzymali wszyscy radni, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie.  

Jednocześnie poinformował, że komisje nie wniosły uwag do sprawozdania. 

W związku z tym, że nie było chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad przyjęciem sprawozdania. 

Za przyjęciem sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Bliżyn 

za rok 2021 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 10  

a) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej odczytała Beata Ozan – Skarbnik 

Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej głosowało 12 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/229/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego na zakup energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej odczytał Michał 

Jędrys – Sekretarz Gminy. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 

wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia 

publicznego na zakup energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej głosowało 12 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła 

Uchwałę Nr XXXII/230/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

dotyczącego wspólnego przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na zakup energii elektrycznej w ramach Grupy Zakupowej. 

c) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji 

stałych na 2022 rok odczytał Radosław Bułka – Wiceprzewodniczący Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  
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Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz 

komisji stałych na 2022 rok głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXII/231/2022 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy Bliżyn oraz komisji stałych na 2022 

rok. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2022-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2022-2035 głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXII/232/2022 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2022-2035. 

e) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały.  

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXII/233/2022 w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Bliżyn na 2022 rok. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn odczytał 

Szymon Mastalerz - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni zapoznali się ze skargą oraz 

wyjaśnieniami Wójta Gminy. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu  

23 lutego 2022r. zbadała skargę i przedstawiła projekt uchwały w tej sprawie wraz  

z uzasadnieniem. Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Na sali obrad nie był obecny skarżący. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Bliżyn 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XXXII/234/2022 w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działania Wójta Gminy Bliżyn. 

Ad. 12 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 21 stycznia 2022r. z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach wpłynęły dwie uchwały IV Składu Orzekającego: 
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1) Nr 8/2022 z dnia 19 stycznia 2022r. w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty 

długu. IV Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował planowaną kwotę długu Gminy 

Bliżyn wynikającą z zobowiązań zaciągniętych ujętych w WPF na lata 2022-2035. 

2) Nr 9/2022 z dnia 19 stycznia 2022r. w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu 

planowanego w uchwale budżetowej na 2022 rok. IV Skład Orzekający RIO uchwalił, że 

Gmina Bliżyn ma możliwość finansowania planowanego w uchwale budżetowej na 2022 rok 

deficytu budżetu w kwocie 1.000.121zł. 

Przewodniczący Rady dodał, że wszyscy Radni otrzymali uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach w związku z czym zapytał, czy ktoś w tej sprawie chciałby zabrać 

głos. Nie było chętnych do dyskusji w tym temacie.  

Ponadto Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o podanie do Biura Rady terminów 

dyżurów. 

Sławomir Młodawski pogratulował Józefowi Dąbrowskiemu otrzymania Złotego Krzyża 

Zasługi, Janowi Sztabowi - Srebrnego Krzyża Zasługi nadanych przez Prezydenta RP oraz 

Dariuszowi Sitko, Zdzisławowi Kuźdubowi oraz Krzysztofowi Krzepkowskiemu – medali  

z okazji 100-lecia niepodległości.  

Nawiązując do działań Wojewody w zakresie przyjmowania i pomocy uchodźcom z Ukrainy 

Aneta Smulczyńska zapytała o koordynację tych działań na poziomie samorządu. 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy wyjaśnił, że odbyła się już jedna konferencja z Wojewodą, 

dziś o 14-tej będzie kolejna. Wczoraj na stronie internetowej gminy ukazały się informacje jak 

można pomóc bądź przyjąć rodziny z Ukrainy. Wpłaty pieniężne najlepiej kierować na 

fundacje, które zajmują się pomocą dla Ukrainy, zbiórki darów, różnego rodzaju produktów 

również często bywają nietrafione dlatego też w tej sprawie należy się kontaktować z urzędem 

gminy bądź urzędem wojewódzkim. Osoby chętne do wsparcia osób przybywających  

z Ukrainy mogą zgłaszać się na adres mailowy Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach. W treści 

wiadomości należy podać miejscowość, imię i nazwisko, liczbę osób, deklarowany okres 

przyjęcia, telefon kontaktowy. Wszystkie zgłoszenia trafiają do jednej ogólnej listy adresowej, 

w razie potrzeby zostanie nawiązany kontakt i przekazane szczegóły. Wszelkie informacje na 

temat pobytu w Polsce można uzyskać w Wydziale ds. Cudzoziemców Urzędu Wojewódzkiego 

w Kielcach. Urząd Gminy także deklaruje pomoc i pośrednictwo w załatwianiu wszystkich 

wyżej wymienionych spraw związanych z pomocą dla uchodźców z Ukrainy. 

Sławomir Młodawski poinformował o organizowanej zbiórce potrzebnych rzeczy w ramach 

pomocy dla uchodźców z Ukrainy przez Caritas Bliżyn, które zostaną przekazane dalej do 

Caritas-u w Radomiu. 

Ad. 13 

Obrady sesji trwały od godz. 1007 do godz. 1220. 

Trzydziestą drugą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – Przewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 
 


